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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 
Fællesmøde nr. 16 

 
 
Dato: 30. januar 2023  Sted: Fælleshuset  Kl. 19:00 
 
Referent: Merete 

Referat 
 

1. Fællessang, vi synger en sang fra højskolesangbogen: Der blev sunget, ”I Danmark er jeg 
født, der har jeg hjemme”. 

 
2. Valg af dirigent: Jette 

 
3. Valg af referent: Merete 

 
4. Godkendelse af dagsorden: Dagsorden er godkendt. 

 
5. Godkendelser af referat fra Fællesmøde den 1.12.2022: Referatet blev godkendt.  

 
6. Kort nyt fra bestyrelsen 

1. Status på udbedring af indbrudsskader HP 50 og HP 18: Bjarne Ø informerede at 
begge indbrud, er meldt og er blevet godkendt af Codan. HP50 kan forvente 
levering af nyt vinduesparti i uge 8 og HP 18 kan forvente levering af vinduesparti 
i uge 10. 

2. Status på udbedring emhætter/ventilation og øvrige mangler Skjøde: Bjarne Ø 
informerede, at håndværkerne var færdige med ”ændringer og indregulering” af 
ventilation og emhætter i alle boliger. Men, vi mangler fortsat at modtage en 
indreguleringsrapport for hvert enkelt bolig- og fælleshus. I forbindelse med 
installeringen er der kommet et par klager, de vil blive taget op i forbindelse med 
færdigmeldingen og godkendelsen af det udførte arbejde. Periode for filterskift 
vil blive drøftet med Nilan.   

3. Status vedr. måleraflæsninger /fjernaflæsning ultimo 2022. Søren informerede, 
at han og Per havde foretaget de fysiske måleraflæsninger i alle boliger ved 
årsskiftet. De fysiske tal blev sammenholdt med Brunata`s on line tal og de så 
fornuftige ud i alle boliger. Disse tal vil danne grundlaget for vores 2022 forbrug. 
Søren informerede yderligere, at hvis man sammenlignede forbruget i 2022 med 
2021 var der med 95% sikkerhed et fald i forbruget på 10% koldt vand, 20% varmt 
vand og 23% færre kWh timer. 

4. Resultat af spørgeskemaundersøgelse vedr. insekter/skadedyr i boliger: Bjarne 
Ø fremlagde resultatet af spørgeskemaundersøgelsen. Den viste, at halvdelen af 
beboerne lejlighedsvis har set sølvfisk og skægkræ i boligen. Dette er ikke 
alarmerende. Bestyrelsen udsender sammen med referatet information om 
skægkræ fra Dansk Skimmel & Skadedyrsservice (DSKK).  



Fællesmøde referat nr.16_01.02.2023MMJ 

-Rottebesøg, Glennie informerede, at de havde en rotte boende udenfor, der 
benyttede fuglefoderet som tag selv-bord. Kommunen blev tilkaldt, de kom efter 
3 timer og satte fælder op, rotten blev ikke fanget. Efter nogle uger dukkede 
formentlig den samme rotte op igen. 

5. Status på arbejdet med boligregistreringer, herunder bestyrelsens forberedelse 
til revision af råderetsregler på næste fællesmøde: Bjarne Ø informerede, at 
boligregistreringer for 28 boliger nu er indsat i separate ringbind. En del af de 
tegninger vi har modtaget, er tilbuds tegninger og passer derfor ikke sammen 
med fakturaen. HTH er blevet kontaktet om hjælp. Vi har yderligere 30 emner, 
der skal vendes med Martin, inden vi kan tage stilling til om der eventuelt skal ske 
rettelser i råderetskataloget. Glennie havde et spørgsmål ”hvem beslutter hvad 
der er forbrug og hvad der er forbedring”. Bjarne Ø svarede, det er noget 
fællesskabet skal tage stilling til. 

6. Opdatering af ”Hjorteparkens ønskeliste”. Der kom yderligere et par ønsker til 
listen: Jonna, ”Bruser” til vasken ved siden af industrimaskinen. Frank, 
dryppebakker til industrimaskinens kurve. Vivi, tag over affaldsstationer. Birgitte, 
aflåseligt skab til boligmapper m.m. Jørgen, affaldsstationer- nye lampehoveder 
og kabel i skur. Erik G., vandhane på væg. Erik, skilt med gæsteparkering foran 
cykelskuret samt ønske om private nummerplader på parkeringsplads. -  
Spørgsmål fra Lars W. hvad skal listen skulle bruges til? Svar fra Bjarne Ø, det er 
for at få et overblik over beboernes ønsker, ønskelisten vil på et tidspunkt blive 
prioriteret af fællesskabet. Den opdaterede liste vil blive vedlagt referatet. 

7. Andet. 
 

7. Sager til behandling: 
1. Fremlæggelse og drøftelse af bestyrelsens oplæg til handleplan vedr. 

indbrudssikring i boliger: Bjarne Ø fremlagde bestyrelsens oplæg til handleplanen 
og informerede samtidig om, at mange hjem selv har været i gang med diverse 
tiltag/løsninger.  

Bestyrelsens forslag og anbefalinger vedr. indbrudssikring i Hjorteparken er: 
1. Montering af vindueslåse i alle oplukkelige vinduer i boligen. (Oplæg til 

bofællesskabet betaler). 
2. Oprettelse af Nabohjælp i hver enkel bolig. (Gratis løsning, Kjeld vil 

undervise i Appen.) 
3. Opsætning af sensorstyret lys på uoplyste facader i private haver for egen 

regning. 
Ud over de tre anbefalinger informerede Bjarne Ø om: 
Hvordan sikrer du /I jeres indbo/værdier/bedst muligt, hvis tyven er kommet ind: 

1. Sørg for at du/I opbevarer jeres mest værdifulde ting på en hensigtsmæssig 

måde i boligen. 

2. Overvej om der er noget du/I skal opbevare på anden vis, mens du/I er ude 

i længere tid. 

3. Overvej om du/I skal låse en eller flere indvendige døre og tage nøglen med 

eller gem den et sikkert sted, når du/I er ude.  
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4. For at sikre en gnidningsfri dialog med sit eget forsikringsselskab er det 

vigtigt, at man har styr på hvilke værdier, man har. Sørg derfor at du/I kan 

dokumentere, hvad du/I har af værdier. Evt. fotoregistrering af værdier 

anbefales.  

Kjeld demonstrerede meget kort, hvordan Nabo hjælp Appen virker. Der var også 
mange gode anbefalinger fra beboerne hvordan man kan sikre sig imod tyveri. 
Konklusion: Ved håndsoprækning og med stort flertal blev det besluttet, at vi 
skulle have påsat vindueslås på alle oplukkelige vinduer i boligen. Dog undersøger 
Bjarne Ø at der ikke er et forsikringsmæssigt problem.  – 
EFTERSKRIFT: Codan har oplyst at de ikke har nogen indvendinger mod at montere 
ekstra vindueslåse ligesom de heller ikke vil reducere i evt. erstatning hvis man evt. 
ikke har fået låst den ekstra vindueslås.  
Der var stemning for at Kjeld holder et kursus i Nabo Hjælp Appen om ca. 14 dage. 
- Det blev også anbefalet fra bestyrelsen, at hver enkelt bolig kunne lave en liste 
over gode ideer for at undgå tyveri i boligen og sende til bestyrelsen. - Der var også 
en opfordring fra Glennie til bestyrelsen at undersøgte hvad sensor styret lys 
kostede. 
 

2. Fremlæggelse og drøftelse af bestyrelsens oplæg til revision af husorden: Bjarne 
Ø gennemgik den af bestyrelsen foreslåede revision af husordenen. Den 
reviderede husorden vil blive sendt ud til samtlige boliger sammen med referatet, 
og vil blive taget op på næste fællesmøde den 6. marts. Bestyrelsen skal have 
tilbagemelding vedr. eventuelle forslag til ændringer senest den 15. februar.  

 
 

8. Pause – 15 min. – kaffe og kage 
 

9. Nyt fra udvalg og grupper, herunder: 
 
1. Udeudvalget – Glennie informerede, at hun var blevet Hjorteparkens repræsentant i 

udeudvalget og deltog i et møde med Simone og Annette Fisker den 10. januar. Råger i 
stort antal, var et af emnerne. Rågen er en fredet fugl. Gartneren er blevet involveret i 
problemet og vil forsøge at gøre noget ved det. Oprensning af søen var et andet emne. 
HF1 har oprenset deres del af søen den 14. januar. Hjorteparken vil oprense deres del 
af søen på arbejdsdagen lørdag den 4. februar. 

2. Fælleshusudvalget – Merete orienterede vedr. Rengøring at Frank Willums 
hjemmeservice er begyndt på månedsrengøringen i fælleshuset, alle gulve, paneler er 
støvsuget og vasket samt toiletter og håndvaske rengjort indenfor den aftalte tid (2 
timer). Optælling og rengøring af skuffer og skabe i fælleshuset er gennemført. Mangler 
ved optællingen er sendt ud pr. mail til alle boliger. Rengøringsdokumentet er 
opdateret, sidder nu i ”det hvide ringbind” og på hjemmesiden. - Udlån af fælleshus og 
værelser i 2022 kom op på 6.750kr. 

3. Visitationsudvalget – Kirsten M. orienterede vedr. Interessenter at vi nu er oppe på 72 
betalende medlemmer. Der var 26 nye tilmeldte i 2022.  Medlemsgebyr i 2022 kom op 
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på 12.900kr. - Kirsten havde en bøn vedr. maillisten, slet alle gamle lister og brug kun 
Kjelds nye liste.  

4. Bygningsgruppen - Jørgen informerede om at de defekte Lampehoveder på P-
pladslamperne er afhentet af Kaj Larsen og vil blive sat op når de er blevet repareret i 
denne uge. 

5. Fest- og Kultur -Kjeld orienterede om at han havde undersøgt et besøg hos Hansen is, 
men at det ikke var forlagt Fest og Kultur gruppen endnu. 

6. Kældergruppen- Erik orienterede at kældergruppen fungerede godt.  
7. Flaglauget- Per fortalte at flaget kommer op og ned som det skal. 
8. Cafegruppen- Jonna orienterede at der er fernisering den 1. februar i cafeen. 

Kunstneren Birthe Damgaard kommer og fortæller (Marianne G. er tovholder på denne 
udstilling) 

9. Læseklubben- Jonna orienterede, at hun er ved at undersøger om det er muligt, vi der 
har lyst i Hjorteparken, kan se filmen til bogen ”Meter i sekundet” sammen.  

10. Gavekasse- Birgitte orienterede den kører bare. 
11. Webmaster- Kjeld orienterede intet nyt. 
12. Gymnastikgruppen- Jette orienterede, i kender jo øvelserne. 
13. Sportsgruppen- Frank orienterede, at de lige havde sørget for, at vi vandt VM i herre 

håndbold, tillykke til Susanne E. – Hanne forslog at vi igen afholder petanque turnering 
Grundlovsdag som vi plejer. Der var enighed om forslaget.  

14. 3B for mænd- Lars orienterede, regnskabet for julefrokosten var godkendt. Der var 
1600 kr. tilbage. 

15. Renovation-Arne kommenterede, vedr. fyldte affaldscontainere ”man tror det er løgn” 
folk kan ikke finde ud af, at låget skal kunne lukkes på affaldscontainerne. Arne gjorde 
igen opmærksom på, at hvis en affaldscontainer er fyldt, går man videre til den næste 
affaldsstation med sit affald. – Container ødelagt af renovationsfolkene er blevet 
erstattet.  

16. Drivhuslauget- Glennie sagde vi glæder os til at komme i gang igen. 
17. KREA - Undskyld til Anni vi havde igen glemt KREA på listen. Anni opfordrede til, at der 

kom flere til vores skønne KREA-møder. 
18. Evt. øvrige grupper – Forvalter af overskud fra fester, Frank foreslog at Bjarne G. med 

et par andre bofæller, forvalter overskud fra julefrokost og diverse fester fremover. Der 
var bred enighed om, at vi gav tilliden til denne post til Bjarne G. 
 

10. Kommende møder.  
1. Bestyrelsesmøde – 20. februar 2023 
2. Fællesmøde – 6. marts 2023 
3. OG – generalforsamling – 23. maj 2023 

 

11. Eventuelt. 
 


